
Forretningsudvalgsmøde onsdag den 3. april 2024 kl. 19.30
Sted: Konfirmandstuen, Gl. Harlev

Deltagere: Merethe Jelsbak Raundal (via Teams), Sol Strømbo Hansen, Carsten Dam Hyldal,
Helle Fallesen, Søren R.W. Danielsen, Nina Overgaard Jensen, Marie Hastrup Sørensen, Helene
Juul Munch

Afbud: Per Henrik Thygesen og Torben Overgaard

Referat med kursiv

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden

2. Konstituering

Formand: Merethe Jelsbak Raundahl, med henblik på at overlevere formandsposten
til næstformand i årets løb

Næstformand: Søren R.W. Danielsen, med henblik på at overtage formandsposten
næste år

Sekretær: Helene Juul Munch

Kasserer: Torben Overgaard

Udvalg:

Fællesskaber på tværs: Helle Fallesen (udvalgsformand), Marie Hastrup Sørensen,
Helene Juul Munch, Nina Overgaard Jensen (Tovholder på Oplandspuljen) Helle
Fallesen er også repræsentant i styregruppen. Udvalgsområder inkluderer bla.:
Oplandspuljen, kommende dagtilbud

Kommunikation og PR: Marie Hastrup Sørensen (udvalgsformand), Helene Juul
Munch, Merethe Jelsbak Raundahl. Udvalgsområder inkluderer bla.: Paraplyen

Infrastruktur & erhverv:Carsten Dam Hyldal (udvalgsformand), Sol Strømbo
Hansen, Søren R.W. Danielsen, Per Thygesen. Udvalgsområder inkluderer bla.:
cykelstier (sorte og grå stier), erhvervsparken, støj fra Stillingvej og motorvejen,
baneforbindelsen.

Byudvikling, natur & miljø: Søren R.W. Danielsen (udvalgsformand), Carsten Dam
Hyldal, Sol Strømbo Hansen, Nina Overgaard Jensen, Merethe Jelsbak Raundahl.
Udvalgsområder inluderer bla.: Mødesteder, trampestier (grønne stier), jordbunker,
grusgrav.



Morten Kjærgaard Korsholm har meldt sig til en ekstern arbejdsgruppe om
mødested i byparken. Mulighed for rekruttering af flere medlemmer til en sådan
gruppe via Facebook, Aula, Paraplyen. Koordinering med Jesper Rabes (tovholder på
Oplandspuljen).

Næste bestyrelsesmøde afholdes 21. maj: punkt til dagsorden; drøftelse af
rekrutering af ekstern arbejdsgruppe.
Notits til Paraplyen (skrives af Fællesskaber på Tværs) om ekstern arbejdsgruppe.

Suppleanter:
1. suppleant: Helle Fallesen (Grundejerforeningen Vest)
2. suppleant: Torben Overgaard (Framlev og omegns borgerforening)

3. Dokumenter til underskrift
3.1 Referat fra ordinær repræsentantskabsmøde 2023
3.2 Referat fra ekstraordinær repræsentantskabsmøde 2023
3.3 Referat fra ordinær generalforsamling 2024
3.4 Gældende vedtægter

4. Punker til drøftelse
4.1 Opsamling på møde med Aarhus Kommune og generalforsamlingen. Har vi

modtaget og udsendt materialet fra Aarhus Kommune? Kan vi lægge det på
hjemmesiden. Materialerne er modtaget og sendt ud. Referatet er lagt på
hjemmesiden.

4.2 Fællesrådsseminar mandag den 27. maj 2024 kl. 16:30 – ca. 21:30 i
Turbinehallen. Hvem deltager? Marie, Helle, eventuelt Søren og Nina

4.3 Dialogmøde vedr. ny samarbejdsaftale mellem Aarhus Kommune og
Fællesrådene. 4 datoer at vælge mellem. Hvem deltager, hvornår? Merethe og
Helle deltager den 2. maj

4.3.1 Hermed en invitation til et indblik i det nuværende udkast af den ny
samarbejdsaftale mellem AAK og fællesrådene, inden den
præsenteres i sin endelige form til fællesrådsseminariet 2024
Formål med mødet:
Aftalen er en del af Ny Aarhus model for Borgerinddragelse og
indleveres til byrådets behandling sammen med denne i maj. Derfor
er disse møder muligheden for at se og kommentere det nuværende
indhold af samarbejdsaftalen og gå i dialog med arbejdsgruppen og
Teknik og Miljø om processen hidtil og fremadrettet.
Tilmelding til mødet su. 20. april (Skriv venligst hvilken dato og
hvor mange I kommer fra jeres fællesråd). 
- 23. april  1. præsentation  kl. 17.00 – 19.00 Aarhus

C. Frederiksbjerg skole – kantinen.  
- 25. april. 2. præsentation kl. 17.00 – 19.00 Aarhus

N. Lystrup Skole – Kantinen.
- 29. april 3. præsentation kl. 17.00 – 19.00 Aarhus

V. Engdalsskolen – Kompasset.
- 2. maj. 4. præsentation kl. 17.00 – 19.00 Aarhus

S. Tranbjerg skole. Salen. Kirketorvet.

5. Byudvikling, natur & miljø
5.1 Ønske om at flytte bygrænsen mod syd, så Kirstinelunden indgår i Harlev. I

forbindelse med endelig vedtagelse af lokalplanen for området ændres status



af området fra landzone til byzone. Kirstinelunden er dermed allerede en del
af byzonen. Der er tale om ikke opdaterede kort fra digitale udbydere.

6. Infrastruktur og erhverv
6.1 Høringssvar om støj. Udkast er fremsendt – har I bemærkninger? Merethe har

sendt bemærkninger retur 4.3.24. Frist for bemærkninger er den 10.4.24
6.2 Forslag om forbedring for cyklister. Se mail bilag 1. Noteres som en prioritet i

udvalget - tages med videre. Carsten vil gerne trække af på den. Sol og
Carsten taler sammen om en tilføjelse af forslaget til prioriteringslisten.

7. Fællesskaber på tværs / fællesskabets by
7.1 Status på arrangement omkring Europa Parlamentsvalg fredag den 24. maj

2024 i samarbejde med Ræson. Planlægningsmøde med Jacob den 3.4.24; 6
repræsentanter fra hver deres parti kommer. Spørgsmål kvalificeres af lokale
Harlev beboere og debatten styres af Clement Kjersgaard. Materialer kan ses i
bilag 2

8. Kommunikation og PR
Deadline for indlæg til kommende udgave af Paraplyen er den 6. maj kl. 16

Marie præsenterer indholdet til kommende nummer. Redaktionen vil opsøge flere -
og nye - faste indlæg til Paraplyen.

Turforslag åbnes op for ‘Turen går til xxx’ (Udflugtsmål)
Grønne Nabofællesskaber Harlev - Marie rækker ud til Kristian

Forslag til indhold: metaldetektor-arrangement for børn og voksne i Labing + fund i
vores område. Kommende arrangementer kunne være interessant indlæg til
Paraplyen.

9. Eventuelt

Bilag 1:
Hej Harlev Fællesråd

Jeg har haft nogle tanker længe som jeg vil dele med jer. Skriv så endelig hvis det ikke er

denne vej jeg skal gå 

Jeg cykler en del rundt i Harlev.

Jeg har 2 forslag til forbedringer:

1)
En lettere tilgang til cykelstien, når man kommer ad Lilleringvej fra Gammel Silkeborgvej og
skal til venstre.
Som det er nu, skal man enten køre på vejen og længere oppe køre ind på cykelstien eller køre
over græsset og ind på cykelstien.

Forslaget er at fjerne noget af græsset, så det bliver nemmere og mere sikkert at tilgå
cykelstien.

2)



Et skilt der viser at cyklisterne kører ud og fletter ind på vejen.
Fra rundkørsel (Framlev Korsvej, Cedervej, Taksvej, Gammel Silkeborgvej og Lilleringvej) ud
ad Lilleringvej cykler man på et lille stykke vej, hvor man kører ud på vejen til bilerne. Jeg
oplever af og til at der ikke tages hensyn til at man som cyklist skal ud, der gør at jeg ikke
"bare" cykler ud.

Forslaget er at der kommer et skilt op eller en tydelig markering om at der er en cyklist der
skal ud på vejen og det er en (lille) cykelsti. Man kunne jo også helt fjerne cykelstien, der jo

ikke er så lang, så skaber det ikke forvirring for bilisterne. Men det skal jeg ikke afgøre .

Med venlig hilsen

Conny Kramer Nielsen, Rødlundvej



Bilag 2:


